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22. VŽP, dne 13.05.2021 

Městská část Praha 5 
 

Zápis 

 
z 22. zasedání Výboru životního prostředí dne 13.05.2021 

Přítomni: Jiří Vejmelka, Jakub Blažek, Linda Neubergová, Zdeněk Doležal, Jarmila Svobodová, 

Zuzana Hamanová, Josef Cuhra, Martin Slabý 

Omluveni: Michael Bělaška 

 

Hosté: Ing. Brož (místostarosta), Ing. Knížková (OSP), Ing. Kučera (OŽP), Ing. Havránková 

(OŽP), částečně Ing. Zajíčková (starostka) s Ing. Vovesovou (OKS) a veřejnost. 

Program: 

Č. Bod jednání Rozhodnutí Číslo usnesení 

1. 
Schválení programu 22. 
zasedání VŽP 

Schváleno VŽP/22/2/2021 

2. 
Schválení zápisu 21. zasedání 
VŽP 

Schváleno VŽP/22/3/2021 

3. Volba ověřovatele zápisu Schváleno VŽP/22/4/2021 

4. Kontrola plnění úkolů Schváleno VŽP/22/5/2021 

5. 
Informace vedoucí odboru 
OSP 

Schváleno VŽP/22/6/2021 

6. Problematika kácení Schváleno VŽP/22/1/2021 

7. 
Strategie rozvoje MČ Praha 5 
2030+ 

Schváleno VŽP/22/7/2021 

8. 
Informace o: 
- ZO Pod Majerovic 
- VKP Spiritka 

Schváleno VŽP/22/8/2021 

9. Klimatický plán Schváleno VŽP/22/9/2021 

10. 
Různé: 
-nová zástavba na Šmukýřce 

Bere na 
vědomí  
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Městská část Praha 5 
22. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 13.05.2021  
Číslo usnesení: VŽP/22/2/2021 

 

1. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Schválení programu 22. zasedání VŽP 
 
Výbor životního prostředí 
I. Schvaluje 

1. program 22. zasedání VŽP. 

 
Poměr hlasování: 6/0/0 
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Městská část Praha 5 
22. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 13.05.2021  
Číslo usnesení: VŽP/22/3/2021 

 

2. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Schválení zápisu 21. zasedání VŽP 
 
Výbor životního prostředí 
I. Schvaluje 

1. zápis z 21. zasedání VŽP. 

 
Poměr hlasování: 6/0/0 
 
Linda Neubergová upozornila na nedostatek ve zveřejnění zápisu. 
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Městská část Praha 5 
22. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 13.05.2021  
Číslo usnesení: VŽP/22/4/2021 

 

3. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Volba ověřovatele zápisu 
 
Výbor životního prostředí 
I. Schvaluje 

1. ověřovatele zápisu 22. zasedání VŽP - pan Bc. Martin Slabý. 

 
Poměr hlasování: 6/0/0 
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Městská část Praha 5 
22. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 13.05.2021  
Číslo usnesení: VŽP/22/5/2021 

 

4. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Kontrola plnění úkolů 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. informaci ke kontrole plnění úkolů. 

  

Úkol č. 1 – Skládka EkoMotolu 

VŽP žádá 

a) Ing. Brože - místostarostu k zahájení jednání s MHMP ve věci sanace skládky Motol. 

b) Ing. Brože - místostarostu, aby předložil výsledky monitoringu firmy GEOtest do RMČ. 

 

 V diskuzi pan Ing. Brož zmínil, že bylo zahájeno jednání s náměstkem primátora panem 
Ing. Hlubučkem a proběhne schůzka. Ing. Brož v záležitosti řešení skládky také oslovil 
MŽP a zaslal žádost o konzultaci s řešením sanace na VŠB.   Do jednání na MHMP 
bude zahrnuto i řešení nedostatečného přítoku a čistoty vody v Prokopském jezírku.  

Dále pan Ing. Brož informoval, RMČ dne 28. 4. 2021 schválila firmu GEOTEST, která 
bude dále provádět monitoringy skládky, přičemž by vždy měl proběhnout popis a 
zhodnocení výsledků monitoringu.  

 

Úkol trvá. 

  

Úkol č. 2  - Jezírko 

VŽP žádá, aby MČ Praha 5, prostřednictvím místostarosty, Ing. Lubomíra Brože, 
požádala Oddělení ochrany přírody a krajiny MHMP a Kancelář krajiny a zelené 
infrastruktury IPR o neodkladnou revitalizaci Prokopského jezírka. Především obnovu 
regulace přítoku vody a výšky hladiny s cílem znovu zajistit trvalé přirozené čištění vody. 

  

Úkol trvá. 

  

    Úkol č. 3 – VKP Spiritka 

    Jednat o VKP Spiritka s cílem jeho zachování a jeho ochrany. 

      

Dne 26. 4. 2021 proběhlo na radnici jednání s p. Cirhanem. Ten informoval o přípravě 
rozsáhlé směny pozemků mezi ním a hl.m. Praha při ul. Podbělohorské, Císařky a 
Ladronky. Panu Cirhanovi bylo doporučeno, aby do směny zahrnul i pozemky, kde se 
nachází VKP Spiritka a kde navrhuje změnu ÚP. 

  

 Úkol trvá průběžně dle situace. 
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         Úkol č. 4 – Klimatický závazek hl.m. Prahy 

    VŽP žádá, aby pan předseda předložil Akční plán hl.m. Prahy k projednání na Výbor 
životního prostředí. 

Návrh akčního plánu byl zaslán členům VŽP. Akční plán nebyl dosud schválen.            

         Úkol trvá 

Úkol č. 5 – komunikace s OŽP 

VŽP žádá, aby pan předseda Ing. Vejmelka zlepšil komunikaci s Odborem životního 
prostředí. 

Byla uzavřena dohoda, že zástupce OŽP se zúčastní květnového a červnového zasedání 
VŽP. Pak bude tato forma spolupráce vyhodnocena. 

Úkol byl splněn  

Úkol č. 6 

VŽP žádá pana předsedu Ing. Vejmelku o vyřešení stížnosti ohledně kácení u Šalamounky 
a předloží stanovisko Odboru životního prostředí. 

Ing. Kučera uvedl, že na vyřízení stížnosti má odbor 60 dní. 

Úkol trvá. 

 

Poměr hlasování: 8/0/0 
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Městská část Praha 5 
22. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 13.05.2021  
Číslo usnesení: VŽP/22/6/2021 

 

5. bod programu 
Předkladatel: Ing. Kateřina Knížková, vedoucí odboru správy veřejného prostranství a zeleně 
 
Informace vedoucí odboru OSP 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. informace vedoucí odboru OSP. 

 
Poměr hlasování: 8/0/0 
 
1)Probíhá akce Plácek v Hlubočepech 

- čerpání vody z potoka na provoz herních prvků 

Dle SÚ stanoviska Lesy hl. m. Prahy jako správce vodního roku nebyl odběr vody povolen. 

Hygienické normy na používání vody: voda z potoka nemá garanci hygienicky nezávadného 

zdroje vody. 

- vybudování chodníku 

Provedeno geodetické vytýčení hranice pozemků a chodníků, ADP zpracuje revizi výkresů 

situace, podle měření nejsou splněny normové požadavky na min. šířku komunikace dle ČSN 73 

6110. Bude vyřešeno změnou stavby před dokončením – chodník nebude z technických důvodů 

realizován.   

Připomínka – Ing. Cuhra – na pozemcích MČ Praha 5, které navazují na Plácek a pokračují podél 

potoka, kde se nachází černá skládka. Doporučuje uklidit v průběhu provádění stavebních prací. 

Ing. Knížková ověří na příštím KD.    

 

2)Park s kavárnou na Dívčích Hradech 

Vydáno Rozhodnutí 28. 4. 2021 o schválení stavebního záměru, čeká se na nabytí právní moci. 

 

3)Sportoviště Pod Žvahovem 

Stále na SÚ – doplňováno podání o souhlasy vlastníků sousedních pozemků. 

 

4)Výběrové řízení na rámcovou smlouvu 

Prověřování referencí administrátorem, osloven Národní památkový ústav. 
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5)Čínský pavilon 

Odsouhlasena Dohoda o narovnání, podpis smluvních stran, dokončení k 31. 5. 2021. 

 

6)Ozelenění Barrandov 

OSP v rámci projektu Ochlazování a ozelenění ulic Praha 5 plánuje výsadbu 35 stromů v lokalitě 

Barrandov, jedná se o pozemky ve vlastnictví Hlavního města Prahy. 
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Městská část Praha 5 
22. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 13.05.2021  
Číslo usnesení: VŽP/22/1/2021 

 

6. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Problematika kácení 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. informace vedoucího odboru o problematice kácení. 

  

II. Ukládá 

1. předsedovi, aby sledoval vývoj situace ohledně žádost na rozsáhlé kácení v Motole, o které 
požádala společnost Forte s.r.o. a informoval výbor o vývoji. 

 
Poměr hlasování: 8/0/0 
 
V diskuzi se opět probíralo kácení 4 Jírovců Maďalů u vily Blaženka. VO Ing. Kučera znovu uvedl, 
že kácení bylo oprávněné, ale připustil určité procesní pochybení při oznámení spolkům. V odboru 
již bylo přijato opatření, aby k tomu již nedošlo. Byli proškoleni zaměstnanci a do budoucna bude 
v případě pochybností o obsahu generální žádosti vždy spolek kontaktován. Na opětovný dotaz 
spolku EHSONF odpoví OŽP přímo, stejně jako na dotaz pí Vidmarové ze spolku Za zelené 
Malvazinky. Stížnost spolku pro ochranu příznivých životních podmínek v oblasti od Bulovky po 
Šalamounku vyřídí OŽP cca za 1 týden. K problematice se vyjádřil např. pan Blažek, který je ve 
věci vyřízení stížnosti v kontaktu s OŽP. Mj. ocenil opatření OŽP proti pochybení při  oznamování 
kácení spolkům.  
Vedoucí Odboru životního prostředí pan Kučera dále informoval o žádosti společnosti Forte s.r.o., 
na povolení rozsáhlého kácení v Motole. Jedná se o pozemek parc. č. 430/1 o výměře přes 10 ha. 
Přitom společnost Forte nepředložila žádný konkrétní projekt. OŽP řízení přerušil. Jedná se o 
kácení rozlohy 10 ha. Ing. Kučera upozornil na výskyt chráněných živočichů v lokalitě a zdůraznil, 
že se jedná o bezprecedentní záměr, který nemá v Praze obdobu a ovlivňuje i další městské části. 
Vyzval samosprávu, aby případu věnovala zvýšenou pozornost.    
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Městská část Praha 5 
22. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 13.05.2021  
Číslo usnesení: VŽP/22/7/2021 

 

7. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Strategie rozvoje MČ Praha 5 2030+ 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. Strategii rozvoje MČ Praha 5 2030+. 

 

Poměr hlasování: 8/0/0 

 

II. Doporučuje 

1. zvýšit prioritu bodu č. 5.6.2  sanace skládky Motol na „NEZBYTNÁ“. 

 

Poměr hlasování: 7/0/1 

 

Pan Ing. Cuhra předložil návrh usnesení, že VŽP doporučuje, co se týče strategických cílů MČ 
Praha 5, zvýšit prioritu bodu č. 5.6.2 - sanace skládky Motol z důležitá na nezbytná, protože řešení 
skládky (vyloučení možnosti kontaminace pramenů Motolského potoka) přímo ovlivňuje projekty 
revitalizace Motolského údolí, včetně odkrytí Motolského potoka, které jsou označeny prioritou 
nezbytné.     

Paní starostka na úvod osvětlila důležitost zpracování „Strategie“ pro MČ Praha 5. Dále mj. 
uvedla, že v červnu proběhne další jednání s občany, kdy se jim „Strategie“ představí. Paní 
Vovesová poté promítla prezentaci, kde zmínila všechny 3 části strategického plánu: analytickou, 
návrhovou a implementační. Součástí je i Akční plán, který bude MČ realizovat v následujících 3 
letech. Dokument ještě zpracovávají grafici a poté bude rozeslán v elektronické podobě. 
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Městská část Praha 5 
22. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 13.05.2021  
Číslo usnesení: VŽP/22/8/2021 

 

8. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Informace o: 
- ZO Pod Majerovic 
- VKP Spiritka 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. informace o: 

- vývoji situace v ZO Pod Majerovic 

- VKP Spiritka 

 
Poměr hlasování: 8/0/0 
 
ZO Pod Majerovic 

Předseda informoval o vývoji situace v ZO Pod Majerovic. Mj. uvedl, že nový vlastník pozemků 
Prokopské údolí prý vypracoval projekt restrukturalizace osady dle švýcarského vzoru. 
Pan Baubín navrhl přímé jednání s vlastníkem pozemků dne 21. 5. 2021 v 16:00. 
Stále trvá problematika úklidu velkého nepořádku. Odbor správy veřejného prostranství poslal 
výzvu vlastníkovi na zjednání nápravy. MHMP i ČIŽP uvedli, že problém nepořádku má řešit OŽP 
ÚMČ Praha 5. K dalšímu postupu MČ Praha 5 ve věci odstranění odpadů svolá jednání starostka. 
 
VKP Spiritka 
Pan Cirhan zaslal dnešního dne informaci, že do navrhované směny pozemků mezi ním a hl.m. 
Praha byla zahrnuta i oblast Spiritky. 
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Městská část Praha 5 
22. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 13.05.2021  
Číslo usnesení: VŽP/22/9/2021 

 

9. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Klimatický plán 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. návrh klimatického plánu a jeho souvislost se strategií rozvoje Prahy 5 a pověřuje předsedu k 
shromažďování podnětů ke klimatickému plánu a k uspořádání samostatného zasedání VŽP, 
které bude věnované Klimatického plánu. 

 
Poměr hlasování: 8/0/0 
 

V diskuzi se probírala mj. důležitost adaptačních a mitigačních projektů, které budou mít i finanční 
podporu z MHMP a pomohou splnit klimatický závazek hl.m. Prahy Zároveň byly zmíněny i cesty 
ke snížení emisí CO2. Hl.m. Praha chce dát na opatření pro splnění klimatického závazku do roku 
2030 až 230 mld Kč. Hlavním cílem klimatického plánu je snížení emisí, dále snížení energetické 
náročnosti staveb, řešení záchytu vody v krajině, snížení oteplování města a nakládání s odpady. 
Městská část se může přímo podílet hlavně na dopravních řešeních, projektech zateplování, 
snížení energetické náročnosti, rozšiřování zeleně, záchytu vody v krajině a podpoře cirkulární 
ekonomiky v odpadovém hospodářství.  
 
Ing. Cuhra navrhl, aby na téma Klimatického plánu bylo v 2. pololetí letošního roku svoláno 
samostatné zasedání VŽP. Vejmelka požádal členy VŽP, aby se s návrhem klimatického plánu 
seznámili do červnového zasedání VŽP. 
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Městská část Praha 5 
22. zasedání Výboru životního prostředí 

konané dne 13.05.2021  
Bere na vědomí 

 

10. bod programu 
Předkladatel: Ing. Jiří Vejmelka, předseda Výboru životního prostředí 
 
Různé: 
 
Výbor životního prostředí 
I. Bere na vědomí 

1. informace o: 

-nové zástavbě na Šmukýřce. 

-výzvě společnosti CWI Smíchov s.r.o. 

-prázdných kruzích na Trnkově náměstí 

- stížnost na budování příjezdové komunikace k výstavbě BD Skalka 

 

Poměr hlasování: 7/0/0 

 

 

- Předseda Ing. Vejmelka informoval o připravované nové zástavbě v oblasti  
Šmukýřka v Košířích např. v ulicích Destinové, Hubnerové a V Ostružiní. Ta povede 
ke zhoršení životního prostředí pro obyvatele v této lokalitě. 

- K výzvě společnosti CWI Smíchov s.r.o. vystoupil Martin Slabý, který mj. uvedl, že 
ve výzvě uváděné údaje nejsou pravdivé. 

- Prázdné kruhy na Trnkově náměstí na Barrandově budou osázeny po dokončení 
projektu na revitalizaci náměstí. 

- Dalším projednávanou problematikou byla stížnost na výstavbu komunikace 
v blízkosti Přírodní památky Skalka. Občané jsou nespokojení, že působení 
společnosti Les Marrons  narušuje životní prostředí. 
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Začátek zasedání: 

15:30 

Konec zasedání: 

18:00 

 

Předseda: Ing. Jiří Vejmelka 

 

Ověřovatel: Bc. Martin Slabý 

 

Tajemnice: Kristýna Kejmarová, Dis. 

 

 

 


